
Z Á P I S N I C A 
Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti 

Mestského zastupiteľstva v Nitre zo dňa 11.04.2024 
 
Termín konania komisie: štvrtok, 11.04.2024 o 15:30 hod, miestnosť v priestoroch Mestskej polície 
v Nitre na Cintorínskej ul. – výjazdové zasadnutie 

Program: 

1. Otvorenie, schválenie programu zasadnutia komisie  

2. Prezentácia MsP (priestory, kamerový systém, informácia o činnostiach, a pod.) - pod vedením Mgr. Erika 
Duchoňa – náčelníka MsP 

3. Riešenie aktuálnych problémov v oblasti životného prostredia a verejného poriadku (nevyhnutné, ostatné 
presúvame podľa vzájomnej dohody na máj 2024)  

4. Rôzne (prijatá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, a i.) (nevyhnutné, 
ostatné presúvame podľa vzájomnej dohody na máj 2024)  

5. Záver, ukončenie  

Zasadnutie komisie sa začalo o 15:35 hod. 

Prítomní: Ing. Martina Dubaiová, Ing. Jozef Halva, PhD., PhD., Ing. Jarmila Králová, PhD., p. František Hollý, 
Ing. Štefan Králik, Mgr. Marián Vetrák  

Neprítomní - ospravedlnení:  Mgr. Ján Greššo, prof. Ing. Viera Paganová, PhD., Mgr. Miroslav Duchoň, 
MVDr. Róbert Rathouský 

Ďalej prítomní: Mgr. Erik Duchoň – náčelník MsP, Jana Krajčovičová – referent pre propagáciu MsÚ, Mgr. 
Jozef Gallik, PhD.– zapisovateľ Komisie ŽP 

V rámci zápisnice Komisie ŽP sú samostatne vypísané len relevantné poznámky členov, ktoré mali zásadný 
vplyv na formovanie zasadnutia. 

 

Rokovanie :  

1. Otvorenie: 
Predsedníčka komisie privítala prítomných členov komisie ŽP a hostí. Členov komisie oboznámila 

s navrhnutým programom, v zmysle zaslanej pozvánky, členov vyzvala na pripomienky k programu. Keďže 
členovia nemali žiadne pripomienky k zaslanému programu, následne odhlasovali navrhnutý program 
rokovania bez zmien. 
 
Hlasovanie: za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

 
2. Prezentácia MsP (priestory, kamerový systém, informácia o činnostiach, a pod.) - pod vedením 
Mgr. Erika Duchoňa – náčelníka MsP 
 

Po schválení programu pani predsedníčka dala slovo dnešnému hostiteľovi komisie, náčelníkovi 
Mestskej polície v Nitre (ďalej len MsP) – pánovi Mgr. Erikovi Duchoňovi, aby oboznámil prítomných s prácou 
Mestskej polície a ukázal priestory, v ktorej MsP pôsobí. Pán náčelník stručne zhrnul založenie a históriu 
MsP v Nitre a popísal genézu vývoja, ako aj potreby modernizácie a držania „kroku s dobou“ a zmenami 
v legislatíve. Väčšina spomenutých vecí už bola predložená na predošlých zasadnutiach komisie, tiež boli 
spracované v správe o činnosti MsP za predošlý rok.  

Následne náčelník MsP pokračoval so samotnou prezentáciou budovy. Prvým priestorom bola 
školiaca miestnosť, v ktorej sa konala dnešná komisia. Odtiaľ sa kontinuálne prešlo do priestorov počítačovej 
miestnosti, kde si príslušníci MsP spisujú záznamy, výzvy a podklady k pokutám za priestupky. Ďalej prešli 
členovia komisie po chodbách budovy, sociálnych zariadeniach, kuchynky, na dolné podlažie, kde sa 
nachádza vstupná recepcia, kamerová miestnosť, garáž, šatne s hygienickým zariadením pre mužov a ženy. 
Poslednou miestnosťou bola telocvičňa, ktorá by si zaslúžila samostatné odvetrávanie, nakoľko zápach bol 



citeľný. Náčelník vysvetlil, že to je technický problém kanalizácie vedľajšej budovy. Obhliadka priestorov 
trvala do 17:00 hod. Počas predstavenia jednotlivých miestností boli členom komisie bližšie ukázané 
a vysvetlené nedostatky budovy, ako aj predstava prebudovania niektorých častí, tak aby vyhovovali 
základným štandardom a požiadavkám dnešnej doby. Základom je strecha a podkrovné priestory, ktoré 
prešli čiastočnou havarijnou rekonštrukciou. Po oprave však stále zostali zatečené a miestami aj plesnivé 
miesta v niektorých miestnostiach budovy.  

Projektová dokumentácia na samotnú rekonštrukciu budovy je spracovaná, ale z dôvodu vysokých 
finančných nákladov sa čaká na vypísanie výziev, ktoré by pomohli zmierniť dopad na mestskú „pokladnicu“. 
Samozrejme v prípade vyhlásenia výzvy bude potrebné vykonať update projektovej dokumentácie, aby bolo 
možné čerpať fondy. Predsedníčka komisie doplnila, že aktívne komunikuje s odbornou referentkou referátu 
riadenia projektov, ktorá má na starosti práve výzvy určené pre MsP (hlavne v oblasti obnovy kamerového 
systému cez MIRRI SR). 

Väčšinu členov komisie najviac zaujala práve kamerová miestnosť. Tu bolo možné vidieť, ako tento 
systém funguje a pracuje. Ide o pracovisko, ktoré je označované ako „chránená dielňa“, v ktorej pracujú ľudia 
so zdravotným znevýhodnením. Novou informáciou pre prítomných členov bolo zistenie, že kamery 
a kamerový systém, na základe algoritmov samé sledujú svoje okolie s približovaním a vzďaľovaním obrazu. 
Kamerový systém slúži skôr na zadokumentovanie skutku a jeho následné ľahšie objasnenie. Pán náčelník 
neskôr potvrdil, že často spolupracujú aj s PZ SR, ktorý tiež využíva tieto mestské záznamy k objasneniu 
trestnej činnosti v zmysle zákona. Celý kamerový systém by mal tiež v budúcnosti prejsť rekonštrukciou, 
nakoľko sa používajú rôzne typy kamier obstarané v rôznej dobe a ich kompatibilita s celým systémom je 
značne problematická.  
 Po prehliadke priestorov sa členovia vrátili späť do školiacej miestnosti a dohodli sa na uzneseniach 
na skvalitnenie práce MsP z krátkodobého hľadiska, ako aj podpory plánov na dlhodobé riešenia. 
 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 9/2024: 

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti ukladá OŽP, po písomnom nahlásení 
počtu a umiestnenia kamier od MsP, urgentné opílenie konárov a vzrastlej zelene v priestorovom výhľade 
kamier a následnú kontrolu zorného poľa kamier minimálne 1x ročne, v záujme bezpečnosti a efektívneho 
monitorovania danej lokality.    

 Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 10/2024: 

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti prerokovala možnosti a zobrala na 
vedomie projekty a plány na rekonštrukciu budovy MsP a kamerového systému bez výhrad.    

 Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 11/2024: 

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti prerokovala možnosti a potreby 
rozšírenia vozového parku pre MsP. Komisia neodporúča Mestu Nitra pri budúcom nákupe vozidiel 
z mestského rozpočtu kúpu elektromobilov pre potreby MsP. Na základe požiadaviek pre rýchlu reakciu 
zásahu členov MsP v teréne, odporúča komisia kúpu hybridných vozidiel, príp. motorové vozidlá 
s benzínovým motorom.   

 Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

  
 
3. Riešenie aktuálnych problémov v oblasti životného prostredia a verejného poriadku (nevyhnutné, 
ostatné presúvame podľa vzájomnej dohody na máj 2024)  

3.1. autobusová zastávka – Partizánska 22 – na zastávke chýba odpadkový kôš a ľudia hádžu odpadky 
na zem a do záhrady priľahlého rodinného domu (p. Králová).  

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 12/2024: 



Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada o doplnenie malej smetnej 
nádoby na odpad na autobusovej zastávke Partizánska ul. pred RD č. 22.    

 Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

 

3.2.  autobusové zastávky – všeobecný problém  

Pani Králová poukázala na všeobecný problém s úhynom vtákov – častokrát v okolí zastávok MHD v meste, 
po náraze do zastávky. Je to preto, že majú v tomto období zvýšenú lietavosť po zime. Pani Králová navrhuje 
vykonať úpravy na zastávkach, aby sa predišlo týmto úhynom.  

Predsedníčka komisie uviedla, že nie všetky zastávky patria mestu Nitra. Niektoré sú v správe, resp. nájme 
inej spoločnosti (napr. euroAWK).  

Komisia následne prerokovala možnosti dodatočných úprav a ich financovania z mestského rozpočtu tých 
zastávok, ktoré patria mestu Nitra. Zároveň komisia doporučuje vyzvať ostatných prevádzkovateľov zastávok 
k tomu, aby vykonali odbornú dodatočnú inštaláciu prvkov proti nárazom vtáctva do sklenenej plochy (napr. 
použitie špeciálnych nálepiek, alebo iné).  

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 13/2024: 

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada OM o predloženie počtu a 
zoznamu autobusových zastávok, ktoré patria priamo Mestu Nitra, a tiež počtu zastávok, ktoré spravuje iný 
subjekt.  

Komisia zároveň žiada OŽP o spracovanie návrhu na aplikáciu ochranných prvkov proti nárazu vtáctva do 
sklenených plôch, vrátane uvedenia nákladov na takúto úpravu. Zároveň žiadame príslušný odbor vyzvať 
ostatných vlastníkov (resp. prevádzkovateľov) autobusových zastávok v rámci mesta Nitra na aplikáciu 
takýchto prvkov na sklenené plochy zastávok.  

 Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

 

4. Rôzne (prijatá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, a i.) 
(nevyhnutné, ostatné presúvame podľa vzájomnej dohody na máj 2024)  

4.1.  Kosenie – z dôvodu zvýšeného výskytu kliešťov v areáloch škôl je potrebné zamerať sa na kosenie 
plôch zelene v okolí ZŠ a MŠ (požiadavka p. Královej).  

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 14/2024: 

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada OŽP, aby s povereným 
referentom zabezpečili v súčinnosti s vysúťaženými firmami na úpravu zelene v mesta Nitra prednostné 
kosenie plôch v okolí materských a základných škôl, v dôsledku zvýšeného výskytu kliešťov a možného 
zdravotného rizika pre deti a zamestnancov týchto zariadení.  

 Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

4.2. parný stroj – komisia už po niekoľkýkrát, tak ako aj v minulosti, prerokovala možnosti využívania 
zariadenia na najefektívnejšie odstránenie buriny a náletov z obrubníkov ciest a chodníkov v rámci mesta 
(pripomienka od p. Královej).  

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 15/2024: 

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada Stredisko mestských služieb 
vyžiadať si aktuálne cenové ponuky na obstaranie parného stroja, ktorý efektívne odstraňuje burinu a nálety 
z obrubníkov ciest a chodníkov. Zároveň komisia opätovne doporučuje kúpu takéhoto zariadenia.  

 Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

 



5. Záver, ukončenie 

Pani predsedníčka poďakovala všetkým prítomným za účasť a najmä p. náčelníkovi za komplexnú 
prezentáciu práce a priestorov MsP v Nitre. Zároveň pani predsedníčka poďakovala všetkým prítomným za 
slušnú a vecnú diskusiu.  

Zasadnutie komisie sa skončilo o 17:30 hod.    

 

Najbližšie zasadnutie komisie sa bude konať dňa 09.05.2024 v priestoroch MsÚ v Nitre č. 119 
v zmysle odsúhlaseného harmonogramu zasadnutí. 

 

V Nitre, 17.04.2024 

Ing.  Martina Dubaiová, v.r. 

Predsedníčka Komisie pre ŽP, verejný poriadok 
a komunálne činnosti 

Za správnosť: 

Mgr. Jozef Gallik, PhD., v.r. 

sekretár komisie  


